
Připravované projekty
Červnové zastupitelstvo schvá-

lilo nabídku na projektovou do-
kumentaci pro sociální zázemí 
v tělocvičně, které by mělo být 
přístupné zvenku ze strany od 
kurtů a bude bezbariérové. Dále 
schválilo nabídku na projekto-
vou dokumentaci na rekonstrukci 
chodníků. Ta řeší úsek od železnič-
ního přejezdu, dále kolem školky, 
obchodu, školy, až na parkoviště 
za školou. Projekt navazuje na již 
připravovanou realizaci chodní-
ků v centru obce u silnice II/308.

Ing. Martin Machů

starosta obce

www.cerncice.eu

Úřední hodiny OÚ Černčice

pondělí 9.00 – 11.00 15.00 – 17.00
středa 16.00 – 18.00

Kontakty

starosta Ing. Martin Machů tel.: 730 893 671
místostarosta Tomáš Katzer tel.: 730 893 672
e-mail obec@cerncice.eu
web www.cerncice.eu
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Obec Černčice

Silnice II/308 z Čern-
čic do Nového Města nad 
Metují má oficiální termín 
dokončení 17. října 2021, 
ale podle všeho by moh-
la být dokončena dříve. 
V Černčicích je hotový 
propustek a kompletně 
položen asfalt. Zbývá ješ-
tě dokončení chodníků, 
vodorovného značení, do-
pravních značek a osazení 
vpustí v příkopech. Pozi-
tivní zprávou je, že bude 
zachován přechod pro 
chodce místo původně 
navrhovaného místa pro 
přecházení. V Krčíně je to 
o něco složitější vzhledem 
k tomu, že se tam realizuje 
kompletní nová dešťová 
kanalizace. Termín otevře-

ní nové silnice bude tedy 
závislý především na této 
části rekonstrukce.

V návaznosti na dokon-
čení rekonstrukce silnice 
II/308 je aktuální projekt 
na zřízení autobusových 
zastávek, rozšíření a opra-
vu chodníků, parkovacích 
stání a zřízení kontejnero-
vých stání, který připravuje 
obec Černčice. U projektu 
byly vypořádány všechny 
připomínky zúčastněných 
stran a bylo vydáno staveb-
ní povolení. V této souvis-
losti nyní probíhá výběrové 
řízení na dodavatele a poté 
začne realizace. V rámci 
tohoto projektu budou vy-
budovány 2 nové moderní 
autobusové zastávky, nový 

chodník od železničního 
přejezdu ke křižovatce 
vč. místa pro přecházení. 
Dále bude rekonstruován 
a prodloužen chodník od 
křižovatky k požární ná-
drži. Nové kontejnerové 
stání na papír a plast bude 
vedle požární nádrže a za 

školní zahradou. Součástí 
je také nové veřejné osvět-
lení v této části obce a to 
vč. osvětlení přechodu pro 
chodce a místa pro přechá-
zení.

Ing. Martin Machů

starosta obce

Rekonstrukce silnice jde
do fi nále
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Revitalizace obecní nádrže
Pokračování z minulého 

čísla

Jakmile bylo Minister-
stvem zemědělství potvr-
zeno přidělení dotace naší 
obci na provedení zakázky 
Revitalizace obecní nádrže, 
byla tato zakázka na zákla-
dě podepsané Smlouvy 
o dílo fi rmou MANDYGOLD 
STAVBY s.r.o. zahájena.

První etapou prací bylo 
provedení vlastního od-
bahnění – vytěžení sedimen-
tu. Po zahájení prací dodava-
telskou fi rmou bylo zjištěno, 
že mocnost usazených se-
dimentů výrazně převyšuje 
údaje uvedené v projektové 
dokumentaci, kde byla pro-
jektantem stanovena tloušť-
ka sedimentu na průměr 
35 cm. Podle projektu se 
mělo vytěžit 461 m3 sedi-
mentu, prokázaná skuteč-
nost po dokončení těžba 
byla ale 1.264 m3, což před-
stavovalo nárůst o 803 m3.

Vzhledem ke skutečnosti, 

že odbahnění nádrže prá-
vě díky údaji z projektové 
dokumentace o průměrné 
tloušťce sedimentu 35 cm 
bylo důvodem k zařazení 
této položky mezi neuzna-
telné náklady v rámci přidě-
lení výše dotace, bylo toto 
zjištěné navýšení pro obec 
velmi negativní.

Pozitivní bylo, že v návaz-
nosti na výsledky rozboru 
vzorků sedimentu, který vy-
šel příznivě, nebylo nutné 
vytěžený sediment vyvážet 
na řízenou skládku určenou 
projektem, ale po dohodě 
se ZEPEM bylo možné tento 
sediment uložit na dočas-
nou skládku za starý kravín.

Dojezdová vzdálenost vy-
vážení se tedy výrazně zlev-
nila, odpadla i úhrada po-
platků za uložení na skládku.

Smluvní cena za původní 
rozsah těženého sedimentu 
byla včetně DPH 492.664,– 
Kč. Vzhledem k výše uve-
deným skutečnostem do-

šlo k náročnému jednání 
s dodavatelem stavby 
o konečné částce za prove-
dení odbahnění. Konečná 
odsouhlasená částka k fak-
turaci byla 646.582,– Kč 
včetně DPH. Přestože tedy 
došlo při těžení sedimentu 
k nárůstu o 803 m3, tj. o 174 
%, cenové navýšení za tyto 
práce nakonec činilo přija-
telných 153.918,– Kč.

V současné době je dále 

dokončena oprava kamen-
ného obložení břehů nádr-
že, oprava přelivu, oprava 
panelů na hrázi. Pro nové 
zábradlí, které bude insta-
lováno po celém obvodu 
nádrže, jsou v zemi zabeto-
novány základové prvky.

Kompletní dokončení 
prací na revitalizaci nádrže 
se předpokládá do konce 
září 2021.

Václav Stonjek

Pokračování z minulého čísla

Dne 21. 4. 2021 byla vypsána soutěž na dodavatele za-
kázky Rekonstrukce obecní prodejny č. p. 3 rozesláním 
Zadávací dokumentace výzvy k podání cenové nabídky 
osloveným fi rmám, která skončila 10. 5. 2021 otevíráním 
obálek s nabídkami uchazečů. Ze třech odevzdaných na-
bídek bylo po provedené kontrole úplnosti obsahu nabí-

dek komisí stanoveno pořadí podle výše nabídkové ceny 
za provedení díla. S nabídkovou cenou 6.311.131 Kč zvítě-
zila fi rma Václav Daněk LAGUNA Solnice.

Na jednání zastupitelstva obce konaného dne 9. 6. 2021 
byla fi rma Václav Daněk LAGUNA Solnice odsouhlasena 
jako dodavatel stavby a následně s ní byla podepsána 
Smlouva o dílo.

V současné době rekonstrukce obecní prodejny č. p. 
3 intenzivně probíhá, jsou provedeny potřebné bourací 
práce, vnitřní dispoziční změny prodejny, skladů, provo-
zovny kadeřnictví a pedikúry jsou před dokončením. Re-
alizují se nové rozvody elektroinstalace, zdravotní techni-
ky, provádí se rošty pro sádrokartonové podhledy.

Vně objektu je osazen nový septik se zemním fi ltrem, 
jsou provedeny základy pod nové přístupové schodiště 
se zastřešením a pro přístupovou rampu pro imobilní 
občany.

Postup prací je možný, i přes pozdější nástup fi rmy LA-
GUNA k realizaci díla, zatím hodnotit pozitivně. Smluvní 
termín dokončení díla k 30. 11. 2021 je tak stále reálný.

Václav Stonjek

Rekonstrukce obecní prodejny č.p.3
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Od května do červ-
na 2021 proběhla u ZŠ 
a u tělocvičny realizace 
septiků s pořízením no-
vých biologických fi ltrů. 
Dotace z rozpočtu Králové-
hradeckého kraje pokryla 
náklady ve výši 200.000 
Kč. Celkově obec zaplati-
la po odečtu dotace cca 

584.000 Kč. Oproti původní 
zasmluvněné ceně se obci 
ještě podařilo ušetřit cca 
148.000 Kč s DPH. Akce je 
fyzicky provedena a pře-
dána. Nyní probíhá od-
straňování drobných vad 
a nedodělků. Obec Čern-
-čice touto rekonstrukcí 
získala dvě funkční vodo-

hospodářské stavby, které 
budou sloužit pro předčiš-
tění splaškových vod ze ZŠ 
a z tělocvičny (kulturního 
zařízení). Kompletní reali-
zaci provedla fi rma VODA 
CZ SERVICE s.r.o. z Hořenic 
u Jaroměře.

 
Ing. Vladimír Fiedler

Rekonstrukce a úprava septiku 
u ZŠ a u tělocvičny

Na zasedání OZ v dubnu 
byla schválena zastupitel-
stvem obce Zadávací do-
kumentace k Rekonstrukci 
obecní prodejny č.p. 3. Ná-
sledně 13. 5. proběhlo vý-
běrové řízení na zhotovite-
le, kde uspěla fi rma Laguna. 
Po předložení harmono-
gramu prací (začátek prací 
15. 6.) bylo potřeba vyřešit 
přesun prodejny a zacho-
vání dočasného prodeje. 
Zastupitelé se shodli na 
využití prostor č.p. 15 „Kolo-
niál U Čejpů“. Nejdříve bylo 
potřeba prostory v býva-
lém koloniálu vyklidit a při-
pravit pro provoz prodejny. 
Vystěhování proběhlo v so-
botu 23. 5. za pomoci muž-

ských dobrovolníků z obce. 
Po vystěhování bylo potře-
ba vyspravit popraskané 
omítky, opadaný strop a pár 
drobných zednických prací. 
Dále zprovoznit vodu, boj-
ler, ucpaný odpad a připra-
vit elektro zásuvky a nové 
osvětlení v koloniálu. Po 
skončení všech prací pro-
běhlo vymalování. Prostor 
byl v podstatě připraven 
a chyběl už jen úklid, který 
proběhl 5. 6. a tentokrát při-
ložily ruku k dílu ženy z naší 
obce. Posledním krokem 
bylo už „jen“ přestěhovat 
regály, zboží a veškeré vy-
bavení prodejny do kolo-
niálu. Stěhování proběhlo 
12. 6. a opět dobrovolníci 

z obce pomohli, někteří vy-
klízeli zboží z regálů v pro-
dejně, rozmontovali regály 
a po převozu jiní zase regá-
ly smontovali v koloniálu 
a vyrovnali zboží zpět na 
regál. Většina věcí se poda-
řila v sobotu přestěhovat, 
takže na neděli zbylo dodě-

lat pár drobností. V pondělí 
14. 6. byl zahájen prodej 
v novém prostoru koloniálu 
a věřím, že poslouží ke spo-
kojenosti všech občanů po 
dobu rekonstrukce obecní 
prodejny.

Tímto bych chtěl všem, 
kteří se na vystěhování, 
opravě, úklidu a samotném 
stěhování podíleli, velice 
poděkovat.

Tomáš Katzer

Stěhování prodejny
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Obec v červnu 2021 
uskutečnila výběrové 
řízení (VŘ) na dodavate-
le stavebních prací pro 
rekonstrukci MŠ v Čern-
čicích. Veřejnou zakáz-
ku (VZ) kompletně pro 
VŘ připravila společnost 
Profesionálové, a.s. Ote-
vírání obálek s nabídkami 
proběhlo dne 9. 7. 2021. 
VŘ se zúčastnily dvě sta-
vební fi rmy: KERSON 
spol. s r.o. z obce Dobré 
a MARHOLD a.s. z Par-
dubic. Prvně jmenova-
ná společnost dala nižší 
cenovou nabídku, a to 
ve výši 12.386.735,50 Kč 
s DPH. Přestože se zatím 
nepodařilo získat dotace 
z MMR či MF na výstavbu 
MŠ, tak se vedení obce 

rozhodlo pokračovat 
v dalších nezávazných 
procesech ohledně této 
akce. Jedním z bodů srp-
nového zastupitelstva 
obce Černčice je schvá-
lení výběru dodavatele 
v rámci VZ. Pokud dojde 
ke shodě u většiny zastu-
pitelů, pak bude odsou-
hlasen zhotovitel stavby.

Realizace rekonstruk-
ce budovy MŠ proběhne 
v aktuální době pouze za 
předpokladu získaní jed-
noho z výše uvedených 
dotačních titulů. S ohle-
dem na velký (několika-
násobný) přetlak v poda-
ných žádostech o dotaci 
je nyní její získání velmi 
ohrožené.

     Ing. Vladimír Fiedler

Výběrové řízení pro
realizaci rekonstrukce 
mateřské školy

Tak jako v loňském roce 
i letos proběhlo čištění 
Černčického potoka. Bri-
gádu zorganizovali místní 
hasiči za podpory OÚ. Akce 
proběhla 23. 6. v pozdních 
odpoledních hodinách. Po 
srazu u hasičárny se začalo 
s čištěním od Hůlků v obou 
směrech, po dokončení 
úseku za hasičárnou se po-
kračovalo u malého rybníč-
ku směrem k rybníku. Tento 
úsek se nepodařilo dokon-
čit, protože na potoce byla 
kachna s malými kachňaty. 
Velice děkuji všem hasičům 
a brigádníkům z obce, kteří 
nám pomohli potok vyčis-
tit.

Zvláštní poděkování 
a smeknutí klobouku patří 
starostovi hasičů panu Vác-
lavu Lukáškovi, který zbylý 
nedodělaný úsek potoka 
sám vyčistil.

Tomáš Katzer

Čistění potoka

V Černčických zpravo-
dajích jsme se mohli do-
číst o křížku, který stával 
poblíž lípy u cesty vedou-
cí do Mrštníku. V minu-
losti byl dvakrát pobořen 
a na dlouhé roky z tohoto 
místa zmizel. Křížek, spíš 
jeho torzo, byl uchován 
ve stodole pana Rous-
ka z Podhorního mlýna, 
poté byly části uloženy 
v obecní stodole. Zniče-
ných částí se ujal pan Bo-
huslav Effenberk, šikovný 
restaurátor, který křížek 
zrenovoval.

Podle dochovalé histo-
rické fotografie pátral po 
místě, kde dřív stál. Pů-
vodní kámen našel, roz-
šířil a zpevnil základ. Pís-

kovcový blok, který měl 
stát na základu, ve své 
dílně vyčistil, vyspravil 
a barevně sjednotil. Poté 
s Petrem Tláskalem, se 
svými syny Kiliánem a Je-
ronýmem posadili pískov-
cový blok na místo a vše 
dodělali.

Jiří Poláček bagrem 
upravil břeh, pan Čtvr-
tečka ho zavezl kůrou 
a umístil lavičku. Vzniklo 
tak příjemné místo k od-
počinku a k tichému pře-
mýšlení.

Děkujeme panu Effen-
berkovi za výbornou prá-
ci i všem, kteří se podíleli 
na zkrášlení dalšího místa 
v Černčicích.

 Mgr. Miroslava Ježková

Zrenovovaný křížek v Mrštníku
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ZŠ a MŠ Černčice

Historie obce

Štěpánové v Osíčku
V minulém nahlédnutí do historie jsem vyprávěl o vzniku 

názvu Osíček a jeho historii od roku 1404. Dnes se budu vě-
novat rodu, který mlýn vlastnil téměř 250 let – rodu Štěpánů.

Roku 1738 si Václav Štěpán pronajal mlýn vrchnostenský 
takzvaný Vosický. V těchto časech byla většina mlýnů pan-
ských. Dle dochovaných záznamů byly mlýny ve špatném sta-
vu, proto se vrchnost rozhodla, že je prodá. Stejně tomu bylo 
i v Osíčku, kdy dle dochované smlouvy v knize purkrechtní ze 
dne 24. března 1765 se uvádí nabytí mlýna „ k svému i potomků 
svých k dědičnému užívání za sumu trhovou 1300 zl.“ Toto vlast-
nictví mělo řadu omezení a bylo označováno jako emfyteutické.

V této době, kdy byla povinná robota, byl již mlynář z této 
povinnosti zproštěn, aby mohl zaměstnávat pracovní síly, zva-
né čeleď, o které měl povinnost se starat dle smluvních pod-
mínek vrchnosti.

Další generace rodu přikupovaly pozemky kolem mlý-
na a postupně rozšiřovaly hospodářství. V druhé polovině 
devatenáctého století zde hospodařil a provozoval živnost 
mlynářskou František Štěpán. Štěpánové se nevěnovali jen 
hospodářství. Jeho bratr Ing. Alois Štěpán byl uznávaným ar-
chitektem v Praze a podílel se velmi významně svou prací na 
rozvoji města Hradce Králové.

Další bratr Josef Štěpán byl stavitel a geometr v Novém 
Městě nad Metují.

Štěpánové byli také významnými donátory. Na začátku dva-
cátého století fi nančně přispěli na opravu kostela v Černčicích 
a nechali tam též zhotovit nové lavice, které jsou dodnes vy-
užívány.

Posledním mužským potomkem rodu byl Vladislav Štěpán, 
který zemřel v roce 1973.

Všichni jsou pohřbeni v rodinné hrobce na hřbitově v Čer-
nčicích.

Ladislav Tylš

Návštěva předškoláků ve škole
Již druhý rok probíhá zá-

pis dětí do prvního ročníku 
bez jejich přítomnosti. Je to 
veliká škoda, protože zápis 
je výjimečná událost v živo-
tě dítěte i celé rodiny.

Předškoláky jsme nechtě-
li o návštěvu školy ošidit 
a pozvali jsme je předpo-
slední den školního roku, 
kdy byli žáci na výletě. Při-
pravili jsme pro ně jednotli-
vé hravé činnosti zaměřené 
na posouzení školní připra-
venosti. Tématem byla „Ná-
vštěva ZOO“.

Na začátku paní ředitel-

ka předala každému vstu-
penku do ZOO, která je 
provázela všemi stanovišti. 
U hada poznávali barvy, 
přemýšleli, jak dokončit 
tělo hada, u papouška pro-
cvičovali správnou výslov-
nost, prostorovou a pra-
volevou orientaci. Početní 
představivost si vyzkoušeli 
tak, že hledali dvířka klecí 
pro opičky. Snad nejobtíž-
nějším úkolem bylo navlék-
nout na tkaničku korálek 
a poté provlékat provázek 
podle šipek na kartičce. Cí-
lem bylo zavřít zvíře do kle-

ce. Na posledním stanovišti 
nakreslili sebe v zoologické 
zahradě.

Paní ředitelka všechny 
pochválila za výborné spl-
nění všech úkolů. Řekla, že 
jsou připraveni nastoupit 
po prázdninách do první 
třídy a ukázala jim celou 
školu. Zakončení bylo na 

dětském hřišti na školní za-
hradě.

Mgr. Miroslava Ježková
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Předposlední školní den se žáci naší školy vydali do zá-
bavního areálu ZA HUMNY ve Vršovce. Plán byl jasný –  pro-
jdeme se, užijeme si zábavu a na oběd budeme zpět. Hned 
ráno se ale musel měnit program. Nebe bylo zamračené, 
čekali jsme déšť. Paní učitelky sledovaly radary a vymýš-
lely alternativy. Nakonec jsme se vydali k Vršovce, ces-
tou ale opravdu začalo pršet, a proto jsme raději zatočili 
do tělocvičny. Tam jsme si zahráli fotbal a nasvačili se. 
Déšť se trochu uklidnil, a tak jsme se přece jen vydali 
do Vršovky, jen jsme k cestě využili autobus. Když jsme 
vystoupili, lilo jako z konve. Naštěstí to byl poslední zá-
chvěv a zbytek dopoledne už nám počasí přálo. V areálu 
Za Humny si každý našel to své. Někdo krmil malé kozy 
a lamy jménem Karel a Ludva, jiní si užívali na trampolíně 
a ve skákacím hradu, s míči a sportovními pomůckami, 
které jsme měli k dispozici. Nakonec ale zvítězil fotbal 
a došlo i na utkání s novými kamarády z Nového Města 
nad Metují, kteří tam také přišli. Všichni se moc těšili na 
nakupování a utrácení u baru. Naši páťáci se ten den byli 

podívat ve škole na Malecí, kam budou po prázdninách 
chodit, ale na chvíli za námi také dorazili. Ani se nám ne-
chtělo areál opouštět, ale čekal nás návrat zpět do Čern-
čic na oběd, cestou zpět nám trochu vyhládlo, ale utekla 
rychle, protože je z kopce. Za Humny se nám moc líbilo 
a věříme, že se stane cílem i dalších našich akcí.

Hana Sedláčková, vedoucí vychovatelka

Návštěva zábavného areálu ZA HUMNY

Noví obyvatelé školy
Novými obyvateli školy 

se staly jiřičky obecné. Už 
v květnu jsme při vyučová-
ní pozorovali, jak si staví svá 
hnízda pod římsami oken. 
Hnízdo jiřiček je precizní 
stavba s hmotností okolo 
půl kilogramu. Skládá se 
přibližně z tisícovky sliso-
vaných a slinami pospojo-
vaných kousků bláta. Do 
hnízda jiřičky lezou jen ma-
lým otvorem na horní hra-
ně hnízda. Jiřička je o tro-
chu menší než vlaštovka 
a v letu ji poznáme podle 
mělce vykrojeného ocasu. 
Je černobílá.

V loňském roce byla 
Českou společností or-
nitologickou vyhlášena 
ptákem roku. Říká se, 
že pokud se někde roz-
hodnou postavit hnízda, 
jde o volbu na celý ži-
vot. Přestože pod svými 
hnízdy nacházíme velký 
nepořádek, máme tak po-
mocníky, kteří nás zbavují 
komárů, mšic, muchniček 
a hlavně dobrý pocit, že 
můžeme pomoci druhu, 
který v naší společnosti 
ubývá.

Mgr. Miroslava Ježková, 

ředitelka školy

PŘIJME TOPIČE 
DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Práci Vám ukážeme a plně zaškolíme. 
Čistý měsíční příjem je průměrně 7 500,- Kč.

Základní škola 
a Mateřská škola 

Černčice 

Podrobné informace podá Mgr. Miroslava Ježková 
ve škole nebo na telefonním čísle 606 741 057. 

Přání do nového 
školního roku

Doporučená nařízení v „covidové“ době školu zcela 
uzavřela před veřejností. Nemohli jsme pořádat veřejná 
vystoupení, výstavy nebo jiné akce. Nebylo dovoleno 
pozvat cizí osobu.

Budeme si přát, aby nový školní rok začal lépe, aby-
chom Vás do školy i na školní zahradu zase mohli pozvat 
a připravit setkání, která sbližují děti i dospělé. 

 O konkrétních akcích Vás budeme včas informovat.
 Mgr. Miroslava Ježková, ředitelka školy
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Po dobu uzavření mateř-
ské školy v březnu a dub-
nu 2021 uskutečňovaly 
učitelky ze třídy Myšky 
distanční vzdělávání pro 
nejstarší děti. Předškoláci 
doma vyráběli, kreslili, pra-
covali s testy, seznamovali 
se s novými básničkami, 
písničkami a příběhy. Nej-
větší radost měly tyto děti 
z toho, že se mohou vrátit 
do školky ke kamarádům 
a povyprávět zážitky. Také 
uspořádaná výstavka uká-
zala, jak se každý doma sna-
žil a nechyběla malá odmě-
na a poděkování rodičům.

Po dohodě s obecním 
úřadem se v mateřské škole 
uskutečnily úklidové práce 
na půdě. Všechny zaměst-
nankyně vyklízely půdní 
prostory. Nepotřebné ma-
teriály a věci se odvezly na 
skládku nebo do kontejne-
rů. Učitelky také připravily 
pozemek pro pěstování 
a vybudovaly záhonovou 
pyramidu z recyklovaného 
materiálu. Plánujeme zřídit 
zalévání ze sudu okapo-
vou dešťovou vodou. Děti 
se samy během jara staraly 
o záhonky a koncem škol-
ního roku jsme si již všichni 

pochutnávali na ředkvič-
kách, kedlubnách a jaho-
dách. V červnu jsme rychle 
využili pěkné počasí, a tak 
se uskutečnila „cesta za 
pokladem“, tradičně ukon-
čená na zahradě školky hle-
dáním zasloužené odměny. 
Rozloučení s našimi před-
školáčky se uskutečnilo ve 
třídě v kruhu všech kama-
rádů, ale i tak museli bu-
doucí školáci předvést něco 
z toho, co se naučili během 
roku, nestydět se, přednést 
básničku atd. Každý do-
stal knihu a malé dárečky, 
pro všechny děti zahrálo 

loutkové divadlo pohádku. 
Úplný závěr školního roku 
jsme oslavili grilovačkou 
brambor a děti se jen oli-
zovaly. Zdravé mlsání v al-
tánku na zahradě školy bylo 
doplněno různým ovocem, 
které jedly i děti, které jindy 
ani neochutnají. Sportovní 
hry završily dobrou nála-
du. Hodně pohybu a zdraví 
přejeme dětem i o prázd-
ninách, těšíme se na nové 
děti ve školce a přejeme 
všem klidnější a spokoje-
nější nový školní rok.

zaměstnanci a vedoucí 

učitelka Dagmar Brichová

Ukončení školního roku 
v mateřské škole      
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Čolci Černčice

Letní kemp 2021
V létě jsme se na základě výzvy z MŠMT připojili k více jak 

400 organizacím a školám v ČR a připravili v Černčicích pro 
děti od 2. do 6. srpna letní příměstský tábor. Hlavním úkolem 
bylo vynahradit dětem čas strávený mimo školu v důsledku 
pandemie, pomoci jim s učením… a zlepšit sociální vztahy. 
Jako zázemí nám posloužila přírodní zahrada a naše klu-
bovna. Potrénovali jsme učení ze školy, četli, malovali, plstili 
z vlny, vyráběli ze dřeva, květin, kamínků a sádry, pozorovali 
přírodu, dělali pokusy, cestovali autobusem, na kole i pěšky, 
jezdili na koni i na člunu po řece, procházeli Josefovskou 
džunglí a po tmě s lucernami i Josefovské podzemí. Celý tý-
den byl nabitý zážitky a moc jsme si ho užili.

Poděkování patří všem, kteří nám pomohli pro děti 
vytvořit pohodové prostředí. Moc děkujeme dobrovol-
níkům za pomoc v kuchyni, za pečení palačinek, mamin-
kám za bábovky, perníky, svačinku ve mlýně, a dokonce 
i za duhový dort! Také za sezónní ovoce a zeleninu ze za-
hrádek. Dobrovolným hasičům Ondrovi Černému a Pav-
lovi Novákovi děkujeme za ukázku techniky a napínavý 
požární zásah, na který budeme ještě dlouho vzpomínat. 

V neposlední řadě patří velké díky vedoucí Markétě Pavlo-
vé a dobrovolníkům Lukáši Smutnému a Jirkovi Vašíčkovi, 
se kterými jsme společně pro děti letní kemp připravili. 
Děkujeme fi rmě Deva Nutrition a.s. za sponzorský dar 
v podobě přesnídávek. Celý týden se obešel bez úrazů či 
zranění, a tak budeme v dobrém vzpomínat na nevšední 
zážitky letošního léta v partě bezva kluků a holek.

Loutkové divadlo Kozlík
V pátek 6. srpna Čolci po-

zvali do Černčic loutkové 
divadlo Kozlík. Divadlo se 
hrálo po ukončení příměst-
ského tábora, a tak měli 
možnost přijít i mladší sou-
rozenci Čolků, kamarádi, 
i ostatní děti z naší vesnice. 
Nádherné vyřezávané lout-
ky zvané marionety z dílny 
amatérského řezbáře Josefa 
Kudrny dělají radost dětem 
nejenom z našeho kraje. 
Jeho dcera Pavlína začínala 
jako ochotnice a v součas-
né době putuje s více jak 40 
loutkami a originálními po-
hádkami plnými krásných 
písniček, veselých zápletek 
a laskavých příběhů napříč 

celou republikou. Po propr-
šeném dni nám odpoledne 
nakonec vysvitlo sluníčko 
a loutkoherci nám venku 
na zahradě zahráli pohád-
ku o hodném čertíkovi Lu-
ciáškovi. Dobrovolníci pro 
všechny děti napekli pa-
lačinky, a tak jsme udělali 
pomyslnou sladkou tečku 
za vydařeným příměst-
ským táborem. Od 1. září 
se budeme s Čolky tradič-
ně setkávat každou středu, 
mladší děti od 15 do 16 ho-
din, starší od 16 do 17 ho-
din. Tak Čolci, ahoj v září!  :-)

Markéta Poláčková 

a Markéta Pavlová, 

vedoucí oddílu

„Realizace Letních kempů byla podpořena Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy.“

Markéta Poláčková, vedoucí oddílu
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Spolek přátel

Stromořadí pro budoucí generace – co je nového?
Ve svazkovém zpravoda-

ji, který vyšel v červnu, jsme 
Vás informovali o novém in-
formačním panelu, lavičkách 
a i tom, jak všechny stromky 
a keře hezky rostou. Kvůli deš-
tivému a chladnějšímu poča-
sí tři třešně pravděpodobně 
dostaly houbovou chorobu 
moniliózu, která nejsnáze in-
fi kuje květy peckovin. U do-
spělých stromů to není nic, 
co by nevyřešil včasný řez 
a odstranění suchých větví, 
u mladého stromku to může 
mít ovšem následky mno-
hem větší, dokonce až jeho 
úhyn. V případě, že bude po-
třeba vysadit stromky nové, 
učiníme tak na podzim, popř. 

na jaře dle počasí a podmí-
nek. Na jaře se nám podařilo 
včasným posekáním potlačit 
bodláky a přes léto nás potě-
šily chrpy, vlčí máky, rmeny, 
silenky, třezalky, čekanky, řeb-
říčky a další květiny a traviny 
z vyseté směsi květnaté louky 
v pásu kolem stromků.

Na podzim plánujeme ve 

spolupráci s přírodověd-

ným oddílem DUHA Čolci 

brigádu na opravu oplo-

cenek, která se bude konat 

v pátek 15. října 2021 od 

16 do 18 hodin, dobrovol-

níci jsou srdečně vítáni. 
V případě nepříznivého po-
časí se termín může změnit.

Markéta Poláčková

Výstava fotografi í Jiřího Víta – Podmanivá příroda
Po letech, kdy pan Jiří Vít vystavuje 

své fotografi e po celém našem kraji, 
jsme se konečně dočkali a výstava se 
uskutečnila i u nás v Černčicích. Pro-
běhla v červnu a červenci v prostorách 
bývalé slepičárny. Tématicky výstava 
velkoformátových fotografi í ze života 
mravenců, motýlů, vážek, ale i půso-
bivé záběry vodních hladin, vhodně 
navazovala na prostředí přírodní za-
hrady, která budovu obklopuje. Zájem 
místních ale i přespolních návštěvníků 
byl obdivuhodný. Aranžmá výstavy při-
pravila paní Ivana Poláčková, průběžně 
během letních měsíců se obměňovala 
i květinová výzdoba. Komu výstava pře-
ci jen utekla, nemusí smutnit, od září 
bude k vidění v nedalekém Josefově.

Markéta Poláčková

www.obcaneprocerncice.com

POZVÁNKY NA AKCE
PODZIMNÍ ŠTRÚDLOVÁNÍ  

neděle 3. října 2021, již tradiční oslava pod-
zimu a soutěž o nejlepší štrúdl

Aktuální informace k plánovaným akcím sledujte na našem webu

STROMOŘADÍ PRO BUDOUCÍ GENERACE 
pátek 15. října 2021, brigáda 

na opravu oplocenek
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Na začátku nového 

školního roku by bylo 

dobré si připomenout 

výročí 1100 let od mučed-

nické smrti svaté Ludmily, 

která je patronkou církev-

ního školství, všech pra-

rodičů i vychovatelů.

Ludmila byla dcerou kní-
žete Slavibora, jenž sídlil 
buď v Mělníku nebo v dneš-
ní Lužici. Stala se manželkou 
prvního známého Přemy-
slovce Bořivoje a společně 
s ním přijala křesťanství. 
Spolu tak nasměrovali vý-
voj české státnosti vstříc 
evropskému křesťanství, pí-
semné kultuře a středově-
kému státu. Po smrti muže 
se Ludmila úspěšně přiči-
nila o udržení moci Přemy-
slovců v Čechách a po smrti 
vládnoucích synů Spytih-
něva a Vratislava se stala vy-
chovatelkou vnuka Václava.

Spory o výchovu či pří-
mo o politickou moc ved-
ly ke konfl iktu se snachou 
Drahomírou, která nechala 

svou tchyni zabít na hradě 
Tetín. Stalo se to 16. září 
roku 921. Václav nedlouho 
poté při nástupu k moci 
nechal ostatky své babičky 
přenést do Prahy a Ludmila 
se tak stala světicí.

Její kult zůstal ve stínu 
kultu jejího vnuka, ale byl 
rozvíjen v pražském klášte-
ře benediktinek u sv. Jiří.

Její spojení s Mělníkem 
z ní učinilo patronku vinařů, 
její přízni se těší také učitelé, 
vychovatelky, babičky a celá 
země Čechů, pro níž Ludmi-
la představuje symbolickou 
pramatku křesťanské víry.

Sv. Ludmila může v dneš-
ní době inspirovat tím, jak 
přirozeně naplňovala svou 
úlohu ženy a vychovatelky 
v rodině, byť pozice ženy 
v raném středověku byla 
jiná než dnes. Její život byl 
v minulosti inspirací i pro 
výtvarné umění. Především 
středověká a barokní iko-
nografi e si vybrala motiv 
babičky jako vychovatelky 

sv. Václava. Vždy je zobrazo-
vána jako starší žena s atri-
butem šátku, tedy nástro-
jem své mučednické smrti.

Svatá Ludmila byla mat-
kou 6 dětí a první pokřtěnou 
ženou v Čechách. Zároveň 
to byla vzdělaná a spravedli-

vá panovnice a obětavá vy-
chovatelka vnuka – knížete 
Václava.

Taková byla matka české-
ho národa svatá Ludmila. 
16. září si připomeňme 1100 
let od její mučednické smrti. 

manželé Novákovi

Křesťanský sloupek

Život známé české světice je 
inspirující i po 1100 letech

Cvičení pro děti
Kdy: úterý od 17.00 do 18.00 h., 

začíná se 14. 9. 2021

S sebou: vhodnou obuv, sportovní 
oblečení

Cvičení vede: paní Ludmila Matoušová

Sokol Černčice

Volejbal žáci
Kdy: pátek od 19.00 do 20.00 hodin, 

začíná se v říjnu

S sebou: vhodnou obuv

Volejbal vede: Petr Tláskal, 
Vladimír Fiedler
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Plánované kulturní akce
září, říjen – Vítání občánků
26. října – Strašidlení v černčické zvonici
27. listopadu – Rozsvícení vánočního stromku
12. prosince – První adventní koncert - vystou-
pení ZŠ a MŠ Černčice s hostem 

19. prosince – Druhý adventní koncert - vystou-
pení skupiny Solideo
24. prosince – Štědrovečerní setkání před čern-
čickou zvonicí, troubení koled, betlémské svět-
lo, občerstvení


